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Hos Overgaard Agro er du og dit landbrug i gode hænder - også når det drejer sig om effektiv kornhandel. 
Overgaard Agro tilbyder køb, salg, tørring og opbevaring af korn. Og du er altid velkommen til at kontakte os, 
hvis du har brug for kompetent rådgivning. Det koster ikke noget.

Kontakt vores salgsafdeling eller vores  områdekonsulenter for en  uforpligtende snak om handel af dit korn 
allerede i dag!

Se også vores hjemmeside www.overgaardagro.dk - så er du altid opdateret med nyheder og gode tilbud.

Overgaard Agro - Effektiv kornhandel

Sjælland, Lolland & Falster
Kim Flindt: 2788 6414

Fyn & Sønderjylland
Christian Dyre: 27797174

Møn, Lolland & Falster
Thomas Christfort: 2788 6377

Jylland
Jeppe Mikkelsen: 23990338

Effektiviteten i britisk 
sohold, hvoraf næsten 
halvdelen er frilands-
besætninger, er kun
øget med en halv gris 
siden 2006. Det skal
der laves om på nu.

AF ANNE WOLFENBERG

Den britiske svinepro-
ducentforening BPEX-

har søsat et nyt initiativ, som 
de kalder »Breed +3«.

Det går i al sin enkelhed ud 
på at gøre en ekstra indsats for 
at hjælpe de britiske svinepro-
ducenter til at øge antallet af 

fravænnede grise pr. årsso
med mindst tre grise - fra et
gennemsnit på de nuværende 
23 til 27 eller måske endda 30 
grise pr. årsso. 

To ton svinekød pr. årsso
Når BPEX går efter et mål på
flere fravænnede grise pr. 
årsso, så er det et led i at nå
sit såkaldte »To ton so-mål«
(Two-ton Sow Target), der er et
mål om at opnå to ton produ-
ceret svinekød pr. årsso. 

Et væsentligt middel til at nå 
så langt, er flere slagtede grise 
pr. årsso, og det forudsætter 
naturligvis først og fremmest 
tilstrækkeligt med fravænnede
grise pr. årsso. 

- Britiske svineproducenter 
har god effektivitet i slagte-
svineholdet, men ikke i lige 
så høj grad i soholdet. Og der 
er et stort spænd mellem den 
gennemsnitlige britiske præ-
station i de britiske sohold og 
i resten af Europa, begrunder 
BPEX. 

Friland udfordrer
BPEX anerkender, at det med 
40 procent af de britiske so-
besætninger på friland er en 
vanskelig opgave at hamle op 
med tallene for sobesætnin-
gerne i resten af Europa, der 
overvejende er indendørs be-
sætninger. 

På den anden side påpeger 

organisationen, at antallet af 
fødte og fravænnede grise kun 
er steget med omkring en halv 
gris i England siden 2006, hvor
andre lande i samme periode 
har øget deres effektivitet med
mindst to grise. Ergo bør der 
være basis for forbedringer, 
mener man hos BPEX. 

- Først identificerer vi det,
som højtydende besætninger 
har til fælles. Og efterfølgende 
forsøger vi så at bringe erfarin-
gerne videre og inkorporere
det som daglige rutiner i de 
øvrige besætninger, lyder det 
fra chef for vidensoverførsel 
ved BPEX, Lis Ravn.

Vil flytte viden
- Alle virksomheder, endda de 
mest effektive, er nødsaget til 
hele tiden at holde fingeren på
pulsen og hele tiden optimere 
det, de går og gør, siger hun. 

Blandt andet via møder
vil BPEX forsøge at flytte vi-
den mellem de britiske svi-
neproducenter. Møder, der
skal indeholde emner som 
eksempelvis registrering af 
produktionsdata, polte-ma-
nagement, kuld-management 
og kommunikation med med-
arbejdere. 

Desuden vil BPEX demon-
strere ny teknologi og ma-
nagement via besøg i uden-
landske og i gode britiske svi-
nebesætninger. 

aw@effektivtlandbrug.dk
telefon 63 38 25 55

Britiske svineproducenter 
skal fravænne flere grise

Med omkring 40 procent af alle britiske sobesætninger på friland, har de britiske soholdere svært ved at følge med den gennemsnitlige 
effektivitet i soholdene i de øvrige europæiske lande. 

INDLAND   

Klar til nye ejerformer 
Danske landmænd, både 

de etablerede og den næste 
generation, der er i gang 
med uddannelsen foretræk-
ker, at det også i fremtiden 
er dem selv, der personligt 
ejer gården. 

Det viser en spørgeun-
dersøgelse om holdning til 
ejerformer og finansiering 
blandt over 3.000 land-
mænd og landbrugsstude-
rende foretaget af Viden-
centret for Landbrug.

- Der er udsigt til foran-
dringer i landbruget. Ud-
viklingen i erhvervet med 
stadig større bedrifter, i 
kombination med den øko-
nomiske situation, betyder, 
at det i høj grad er rele-
vant at tænke i alternative 
ejerformer og finansiering, 
siger Klaus Kaiser, erhvervs-
økonomisk chef på Viden-
centret.

I øjeblikket er over 90 
procent af de danske landbrug drevet som klassisk selveje. Og 
står det til landmænd, unge som mere modne, så skal det altså 
også være sådan i fremtiden. Således foretrækker ni ud af ti af 
de etablerede landmænd selvejet som den foretrukne ejerform. 
Blandt de landbrugsstuderende gælder det otte ud af ti.
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Udviklingen i erhvervet med stadig 
større bedrifter, i kombination 
med den økonomiske situation, 
betyder, at det i høj grad er 
relevant at tænke i alternative 
ejerformer og finansiering.

Meldt for bedrageri
En kreds af tidligere leverandører har meldt ejeren af det 

konkursramte slagteri Jutland Meat, Franz Stortelder, til 
politiet for bedrageri. 

Det er svineproducenter, der føler sig snydt, fordi enkelte 
storleverandører få dage før konkursbegæringen blev indgivet, 
solgte deres svin til andre slagterier og dermed undgik et 
økonomisk tab.

 Midt- og Vestjyllands Politi bekræfter ifølge NNF, at der er 
indgivet en anmeldelse.

Kurator, advokatfirmaet Bech-Bruun fra København har 
angiveligt fortsat kontakt med flere potentielle købere, 
vurderer fagforbundet.
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Auken vil have ulve-plan
Miljøminister Ida Auken 

(SF) slår nu fast, at der skal 
laves en egentlig forvaltnings-
plan for ulve i Danmark.

- Det er utroligt glædeligt, 
at vi har ulven tilbage i Dan-
mark. Nu skal vi sikre os, at 
vores forhold til ulven ikke bli-
ver ødelagt af, at vi har mange 
forskellige interesser. Derfor 
skal vi sætte os sammen og 
finde en fælles plan for, hvor-
dan Danmark bliver et godt
land for ulve, og hvordan ulve 
bliver et godt dyr for Danmark, 
siger miljøminister Ida Auken.

Hun har derfor bedt Vildtfor-
valtningsrådet hurtigst muligt 
komme med et bud på, hvordan en konkret forvaltningsplan for 
ulve kan se ud. Frem mod det kommende møde i rådet den 22. 
marts vil Naturstyrelsen undersøge, hvilke erfaringer man har 
gjort i Tyskland og Sverige for at få en fredelig sameksistens 
med ulvene - herunder en redegørelse for de ordninger om 
erstatning for skader forvoldt af ulve, som man har i Sverige 
og enkelte tyske delstater.

Vildtforvaltningsrådet er sammensat af en lang række organi-
sationer inden for natur, jagt og jordbrug. Samtidig med kravet 
om en samlet plan er der formentlig en ulv på spil i Midtjyl-
land, hvor den gør nogle af udfordringerne ved ulve meget 
konkrete for en enkelt fåreavler. Han har efter tre angreb fra 
en mulig ulv mistet 20 får.

Ida Auken har derfor nu bedt Naturstyrelsen om at give den 
pågældende fåreavler assistance med at ulvesikre sine får.
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Miljøminister Ida Auken vil 
have en ulve-plan for Danmark. 
(Foto: Claus Bjørn Larsen)


